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Abstract (en)
The invention relates to a process for coating a surface by means of a thermal spray method, in which a spray jet of hot carrier gas and molten
material particles is directed at the surface in question and at the same time cooling is effected adjacent to the spray jet by means of a cooling jet
which consists of substantial proportions of carbon dioxide and contains cold gas and snow particles. Hitherto, such a process was carried out based
on liquid carbon dioxide, in order to ensure that a useful cooling jet with correspondingly high snow particle fractions is obtained. According to the
invention, the carbon dioxide fraction in the cooling jet is obtained from gaseous carbon dioxide which is at a pressure of at least 45 bar, specifically
by the carbon dioxide gas first being expanded, via a slit nozzle or another slit-like orifice, into an expansion volume which is disposed about said
expansion slit and is largely enclosed with respect to the environment, and starting from this expansion volume and its outlet orifice the cooling jet is
formed and is directed at the region to be cooled. <IMAGE>

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft Verfahren zum Beschichten einer Oberfläche mittels einer thermischen Spritzmethode, wobei ein Spritzstrahl aus heißem
Transportgas und geschmolzenen Materialparikeln auf die betreffende Oberfläche gerichtet wird und dabei benachbart zum Spritzstrahl mit
einem zu wesentlichen Teilen aus Kohlendioxid bestehenden Kühlstrahl enthaltend Kaltgas und Schneepartikel gekühlt wird. Bislang wurde
ein solches Verfahren ausgehend von flüssigem Kohlendioxid ausgeführt, um den Erhalt eines günstigen Kühlstrahls mit entsprechend hohem
Schneepartikelanteil zu gewährleisten.Erfindungsgemäß wird der Kohlendioxidanteil im Kühlstrahl aus gasförmigem, wenigstens unter 45 bar Druck
stehendem Kohlendioxid gewonnen und zwar derart, daß das Kohlendioxidgas über eine Schlitzdüse oder eine sonstige schlitzartige Öffnung
zunächst in ein um diesen Expansionsschlitz angeordnetes, weitgehend gegen die Umgebung abgeschlossenes Expansionsvolumen hinein
expandiert wird und ausgehend von diesem Expansionsvolumen und dessen Austrittsöffnung der Kühlstrahl gebildet und auf den zu kühlenden
Bereich gerichtet wird. <IMAGE>
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